



CONNECTING PEOPLE THROUGH NEWS

This is PressReader

PressReader delivers an endless stream of top news stories to read, discuss and share. Get full issues of thousands of top newspapers and magazines just as they appear in print. [Read about us.](#)

Download the App



RÉSEAU PIÉTONNIER INTÉRIEUR UNDERGROUND NETWORK



Guide Arc-en-ciel 1 May 2016

Www.montrealsou-terrain.ca

Bien que les Montréalais le surnomment «la ville souterraine», il s'agit plutôt d'un vaste réseau piétonnier qui déploie 33 kilomètres sous le centre-ville. Les lignes de métro, de trains de banlieue et d'autobus y convergent. Quelques 500 000 personnes y circulent chaque jour. On y dénombre environ 1700 boutiques et 200 restaurants. Le réseau est aussi relié à 7 grands hôtels, à des musées, à des

salles de spectacles, à des universités et à un aréna. C'est en 1962 que le réseau piétonnier intérieur prend forme avec la construction d'un lien protégé entre la Gare centrale et la galerie marchande de la Place Ville-Marie. Ensuite, la venue de l'Expo 67 a fait aboutir le projet de métro dont les Montréalais rêvaient depuis longtemps. Le souterrain a connu plusieurs phases de développement dont la plus spectaculaire fut certes la mise sur pilotis de la cathédrale Christ Church pour permettre de creuser ses fondations et d'y installer un centre commer-

cial. The name "the Underground City" refers to the vast network of pedestrian walkways below the city. There are 33 kilometres of connecting passageways beneath downtown, with the métro (subway), commuter trains and buses also converging here. The passageways serve a more leisurely purpose as it provides access to 40 entertainment venues and attractions. The concept began in 1962 with the lower level shopping mall in Place Ville Marie. With the coming of Expo 67, Montréal's dream of a métro finally became reality. The under-

ground went through many stages of development. One of the more spectacular periods was the raising of Christ Church Cathedral on piles, in order to lay the foundations for a shopping centre underneath.